
FAU Hammartun skole


Referat fra møte nr. 5/10 skoleåret 2023-2024


Tid: 10. januar 2024 kl. 18.30 
Sted: Hammartun skole 

Til stede:  
Hege Karlsen (rektor), Marius Mathias Bygdås Nordvi (FAU-leder, 4. trinn), Ingerid Tveite (6. 
trinn), Line Slapgard (5. trinn), Kjersti Andresen (1. trinn), Asbjørn Gabrielsen (2. trinn), Lars 
Thorsrud (8. trinn), Kari Karlstad (7. trinn), Brynhild Haugen Solberg (9. trinn), Silje 
Engebakken (10. trinn) og Cathrine Strøm (referent, 3. trinn). 


1. Godkjenning av innkalling 
Godkjent


2. Godkjenning av referat 
Godkjent


3. Innholdsfilter på iPad - redegjørelse fra rektor  
	 Spørsmål fra forrige møte (4/10), punkt 4 

Svar: iPad’er som brukes på 1.-3. trinn har Relay-filter, men de minste har ikke egen iPad.

	 Fra 4. trinn - usikker på om de har Relay-filter

	 Filteret for 5.-10.-trinn er koblet opp mot brannmur. 

	 For alle: Sperre mot å legge inn apper selv.


	 YouTube - selv om man ikke kan laste ned appen har man tilgang til YT som nettside: Man 
kan velge å sperre YT for bruk på skolen og/eller hjemme. Må ses opp mot hvilke læringsressurser 
som er knyttet opp mot YT, så dette er foreløpig opp til hver enkelt lærer.


Spørsmål: YouTube har 13-årsgrense, så hvorfor skal skolen gi tilgang til barn under 13 år?

Spørsmål: Med Microsofts spilltjeneste kan ungene logge inn og streame alle slags spill, uten å 
laste ned apper via App store, og det spilles Fortnight på skolen. Hvorfor?

Spørsmål: Hvordan stiller skolen seg til ChatGPT og KI?


FAU mener: Dette må tas opp både lokalt på Hammartun, og i Lillehammer-skolen sentralt, via 
rektormøte og KFU. Hammartun kan gjerne gå foran, det er et økende problem med spilling 
oppover i trinnene.


Videre lesning: 
Artikkel: Tormod Fuglestad: «Tidsreise på speed»: https://www.nrk.no/ytring/tidsreise-pa-
speed-1.16684118

Artikkel: Maja Lunde og Christer V. Aas: «Med porno i skolesekken»: https://www.nrk.no/ytring/
med-porno-i-skolesekken-1.16720215


https://www.nrk.no/ytring/tidsreise-pa-speed-1.16684118
https://www.nrk.no/ytring/tidsreise-pa-speed-1.16684118


4. Film/TV i matpausen 

Spørsmål fra foreldre på 1. trinn, dette dukker opp jevnlig som spørsmål i FAU: Hva er praksisen 
på trinnene? 


Svar: Rektor sendte ut spørsmålene til alle trinnene. Svarene varierer: Ofte i bruk etter «stille fem»-
spising: Ikke underholdning, men oftest programmer med læring, f.eks. Supernytt. 

Pauseavviklingen for lærerne, utfordring med bemanning. Vanskelig med høytlesning pga. 
sammensetningen i klassen.


FAU mener: Det finnes alternativer: Lydbok eller høytlesning på storskjerm. Barn trenger pause 
fra skjerm og læring mens de spiser. 

På den annen side forstår FAU at det kan være praktiske utfordringer knytta til høytlesning og 
pauseavvikling, og ser også poenget med at barna får noen felles referanser. 

Opp til hver lærer/klasse, men fint at det diskuteres jevnlig på skolen.


5. Skoleruta / planleggingsdager 

Spørsmål fra foreldre på 6. trinn: Ønske om at planleggingsdager koordineres sammen med 
barnehager, andre skoler, kulturskolen og korpset.


Skoleruta 2024/2025 baserer seg på Fylkeskommunens skyssplan for vgs.

Skolen kan ikke bestemme alt, men kan velge litt, f.eks. fri på inneklemte fredager.

Generelt uheldig med for mange løsrevne fredager, kan. forstyrre gode arbeidsperioder, og visse 
fag blir skadelidende.

Det er 29 barnehager i Lillehammer, og halvparten er private som legger sine planleggingsdager 
vilkårlig.


Rektor og FAU mener: Skoleruta for neste år kan behandles i FAU før den spikres.


6. Tøffere ungdomsmiljø 

Spørsmål fra foreldre på 6. trinn: Tøffere ungdomsmiljø i byen, div. saker i media. Hvordan kan 
FAU og Hammartun jobbe forebyggende? 


Rektor svarer: Det har ikke vært noen tilfeller av alvorlig vold eller utvisninger på Hammartun. Få 
lærere hører snakk om dette blant elevene. Men det snakkes mye når det ikke voksne tilstede. 
Mye sladder, sensasjonspreget, spenning for noen, men ubehagelig og skremmende for andre.

Ungdomsbasen v/Kristin Hovden & co er innom en gang eller to i uka, er synlig på skolen, og 
skaper en kobling mellom skole og fritid.  

Problemene gjelder først og fremst vgs., der det også er russeproblematikk, sementerte klikker.


Videre lesning:  
Folkehelseinstituttet (2020): https://www.fhi.no/publ/2020/barn-unge-og-kriminalitet/ 

Fri fagbevegelse (2022) https://frifagbevegelse.no/fontene/de-kriminelle-blir-stadig-yngre-dette-
er-folka-som-jobber-for-a-snu-utviklingen-6.158.922911.034342fbf8  


7. Bruk av iPad i undervisning og lekser 

Spørsmål fra foreldre på 5. trinn: Hvilke retningslinjer har skolen for bruk av iPad i undervisning og 
lekser? Hvor mange timer maksimalt per uke? For mye skjermbruk kan hemme kreativiteten og 
mange andre negative utfordringer. Det er vanskelig for foreldre å følge opp leksene, og for 
elevene å få oversikt.


Rektor svarer: Lærerens metodefrihet strekker seg langt. Knyttes opp mot læring, og læreren 
avgjør hensiktsmessig bruk. Vi må stole på lærernes fagkompetanse og metodefrihet.


https://www.fhi.no/publ/2020/barn-unge-og-kriminalitet/
https://frifagbevegelse.no/fontene/de-kriminelle-blir-stadig-yngre-dette-er-folka-som-jobber-for-a-snu-utviklingen-6.158.922911.034342fbf8
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Lillehammer-skolen har vært opptatt av produksjonsapper, det skal være deltakelse/toveis. 

Et argument for bruk av iPad er også at elevene slipper å bære (og glemme) bøker hjemme. 


FAU mener: Diskusjonen om iPad i skolen og skjermbruk må holdes varm. Fortsatt et nytt felt og 
det kommer stadig ny forskning og ny teknologi. 


Videre lesning:  
«Konsekvenser av skjerm i skolen» v/Skjermbrukutvalget (fersk rapport fra 2023): https://
files.nettsteder.regjeringen.no/wpuploads01/sites/546/2023/12/Konsekvenser-av-skjerm-i-skole-
endelig.pdf 


8. KFU - Kommunens foreldreutvalg 

Asbjørn (2. trinn) er KFU-representant og informerte om agendaen for kommende KFU-møte. 
Skole-hjem-samarbeidet er hovedfokus. Hammartuns skole-hjem-hefte er et godt eksempel.

Forslag om å velge FAU-representanter for hele skoleløpet 

Innspill: Skolestruktur. Vi ønsker at saken tas opp så ryddig og saklig som mulig. Dette kommer til 
å bli betent. 


9. Positive saker  
Supert at 4. trinn får armbånd og tilgang til Jorekstad.

Skoleballet for 8., 9. og 10. trinn: Elevene var veldig positive. Elevrådet organiserer. Matlaging ved 
lærere og elever, lærere serverer elevene ved bordene. Foreldre hjalp til å rydde. I skolens regi, 
obligatorisk oppmøte: Fellesskapsopplevelse!

7. trinn var fornøyde med årets Lucia-fest.

Småtrinnene: Lysfesten - veldig fint og positivt. (Bør unngå å kollidere med korpskonsert i kirka).


10. Rektor informerer: Skolestruktur (dimensjoneringssak) 

Rektor presenterte fra dagens møte.

Bestillingen er at kapasiteten balanseres med barne- og elevtallsutviklingen i perioden frem mot 
2033. Demografisk utvikling: Synkende fruktbarhet, økende levealder, sentralisering.

Tidligere årskull i Lillehammer ca 300, men fremover er prognosen 220 per år.


Etter 25. januar skal saken ut på høring.

Sluttbehandling i kommunestyret 23. mai 2024.


Skolepakkene, nedskalering av antall elevplasser (hhv. 256 eller 355 elevplasser), nå er det 
overkapasitet.

Tre hovedgrep:

Ungdomsskole: to eller en. Utbygging av Åretta, nedleggelse av Hammartun

Barneskole: Sammenslåing av Vingar og Jørstadmoen (mest egna skolebygget)

Oppgradering av Søre Ål, modulbygg + ny idrettshall 


Viktigst for Hammartun: Ungdomsskolestruktur. 

a. To skoler: Åretta bygges ut til å ta 630 elever (7 paralleller) 

Hammartun-elevene til Åretta. Jørstadmoen og Vingar til Åretta, mens Vingrom til Smestad.


b. En skole: Dagens Åretta 900 elever (10 paralleller)

Smestad selges/leies ut. Deler av Hammartun rives og arealene leies ut/selges.


Hammartun blir en ren barneskole. Store deler av dagens barneskole rives. Nydelen pluss den 
eldste delen blir oppgradert.

Deler av tomta, mot Banken-krysset, fristilles til andre kommunale formål (helse).


Protestene bl.a. fra FAU om at det må være en barneskole i sentrum er blitt hørt!
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